

Introduction

Insurance is considered a regulated commercial and service activity, and insurance is practiced in Algeria by insurance companies and cooperatives in addition to insurance brokers, which are legal persons subject to private law. The accreditation of companies is subject to strict rules set by Order No. 95/07 of January 25, 1995 containing the Insurance Law, as amended and supplemented, and its regulatory texts. To control insurance activity, a body called the Insurance Supervision Committee was established, which undertakes the task of administrative and financial oversight of insurance companies. There is also the Supreme Insurance Council, which exercises advisory functions

مقدمة

يعتبر التأمين من النشاطات التجارية والخدماتية المقننة، ويمارس التأمين في الجزائر من طرف شركات تأمين وتعاضديات زيادة على وسطاء تأمين، وهي أشخاص معنوية خاضعة للقانون الخاص. ويخضع اعتماد الشركات لقواعد صارمة حددها الأمر رقم 07/95 المؤرخ في 25 يناير 1995 المتضمن قانون التأمينات، المعدل والمتمم، ونصوصه التنظيمية. ولضبط نشاط التأمين وجدت هيئة تسمى لجنة الاشراف على التأمين، حيث تتولى مهمة الرقابة الادارية والمالية على شركات التأمين. كما يوجد أيضا المجلس الأعلى للتأمين الذي يمارس مهام استشارية

Insurance definition

A contract whereby a person called the insurer undertakes to compensate another person called the insured for a potential loss suffered by the latter, in exchange for a sum of money called the premium that the insured pays to the insurer. Insurance is based on cooperation in bearing risks and sharing financial contributions between the insured.

تعريف التأمين

عقد يتعهد بمقتضاه شخص يسمى المؤمن أن يعوض شخصا آخر يسمى المؤمن له عن خسارة احتمالية يتعرض لها هذا الأخير، مقابل مبلغ مالي يدعى القسط الذي يقوم المؤمن له بدفعه إلى المؤمن. يرتكز التأمين على التعاون في تحمل المخاطر واشتراك المساهمات المالية بين المؤمن لهم

Insurance entities

The National Insurance (saa)

Algerian Insurance Company (CAAT)

Algerian Insurance and Reinsurance Company (CAAR)

International Insurance and Reinsurance Company (laCIAR)

Algerian Union of Insurance and Reinsurance Companies Company (uar)

Fuel insurance company (cash-assurances)

Real estate loan guarantee company (sgci)

National Council for Insurance (cna)

National Fund for Agricultural Mutual Support (cnma)

هيئات التأمين

شركة التأمين الوطنية

الشركة الجزائرية للتأمينات

الشركة الجزائرية للتأمين وإعادة التأمين

الشركة الدولية للتأمين وإعادة التأمين

الإتحاد الجزائري لشركات التأمين وإعادة التأمين

شركة تأمين المحروقات

شركة ضمان القرض العقاري

المجلس الوطني للتأمينات

الصندوق الوطني للتعاضدية الفلاحية

Types of insurances

Damage insurance

It includes the following two categories:

Property insurance: This includes compensation for damage to the insured as a result of losses or damage to his property.

Liability insurance: It guarantees the financial consequences of civil liability that may fall on the insured as a result of physical, material, or non-material damage to others.

Personal insurance

These insurances can be classified as follows:

Life insurance: It includes covering risks whose occurrence depends on the life or death of the insured

Physical accidents and diseases/maternity insurance: It includes coverage of risks to the physical safety of the insured and risks related to illness and childbirth or risks of incapacity or disability.

Capitalization: It includes saving while ensuring a minimum income.

أنواع التأمين

التأمين على الأموال

ويتضمن الصنفين التاليين

- التأمين على الممتلكات: ويشمل التعويض على ضرر لحق بالمؤمن له نتيجة خسائر أو أضرار طالت ممتلكاته.
- التأمين على المسؤولية: ويضمن العواقب المالية للمسؤولية المدنية التي قد تقع على عاتق المؤمن له نتيجة أضرار جسدية أو مادية أو غير مادية طالت الغير.

التأمين على الأشخاص

:يمكن تصنيف هذه التأمينات على النحو التالي

- ويشمل تغطية المخاطر التي يتوقف حدوثها على حياة أو وفاة المؤمن له :التأمين على الحياة
- ويشمل تغطية المخاطر على السلامة :التأمين على الحوادث الجسدية والأمراض/الأمومة الجسدية للمؤمن له والمخاطر ذات الصلة بالمرض والولادة أو مخاطر العجز أو الإعاقة
- وتشمل الادخار مع ضمان إيراد أدنى :الرسملة

Terminology

التأمين insurance

احتواء التكاليف cost containment

ادارة المخازن inventory management

اعادة تقييم reappraisal

اعسار insolvency

اهدار حقوق washing rights

تحصيل الرسوم fees collection

تعويض compensation

تكتل lobby

جدول الزيادة Trip schedule itinerary

دراسة السوق market research